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یک مسئول بانک مرکزی:

یک میلیارد قطعه 
اسکناس کهنه امحاء شد

درآســتانه فرا رسیدن سال نو بازار آجیل و 
خشکبار نیز داغ شده است.

به گزارش ایســنا بررســی ها از بازار بزرگ تهران 
نشان می دهد که آجیل و خشکبار در فاصله کمتر از 
دو هفته به پایان ســال از رونق زیادی برخوردار است 
و در میان انواع آجیل، آجیل های مخلوط و چند مغز 

طرفداران بیشتری دارد.
اقلام آجیل و خشکبار در بازار بزرگ بسیار متنوع 
است تا جایی که انتخاب را برای مصرف کنندگان سخت 
کرده است. پنج - شش مدل پسته و بادام، دو  سه مدل 
فندق و بــادام هندی، تخمه های مختلف، آجیل های 
درهم، گردو، نخودچی و کشمش در مغازه ها مشاهده 
می شود. به غیر از آجیل های معمول، خشکبار متنوعی 
هم در بعضی مغازه ها به چشم می خورد. ذرت، عناب، 
انواع زیتون، زرشــک، کوکب سفید، آلو و آلوچه، شاه 
بلوط، زنجبیل، ترخینه و غیره از جمله اقلام خشکبار 

هستند که البته مشتریان خاص تری دارند.
انواع آجیل بســته به کیفیت شــان قیمت های 

متنوعــی دارنــد. در بــازار بزرگ آجیــل چهار مغز 
مخصــوص کیلویی ۵۶ هزار تومان و آجیل شــیرین 
اعــلاء کیلویی ۴۲ هزار تومان قیمت دارد. آجیل های 
 درهمی که شش مغز هستند کیلویی ۷۰ هزار تومان

 فروخته می شود. 
همچنین آجیل چهار مغز بی نمک ۴۰ هزار تومان 
به فروش می رســد. به طــور کلی آجیل های مخلوط 
نسبت به آجیل های تکی به دلیل به صرفه بودنشان از 

تقاضای بیشتری برخوردار هستند.
در میــان آجیل هایی که به صورت تکی به فروش 
می رسند، انواع پسته بین ۴۵ تا ۶۵ هزار تومان، انواع 
بادام کیلویی ۵۵ تا ۶۵ هزار تومان، بادام هندی کیلویی 
۶۵ هزار تومان، مغز فنــدق کیلویی ۷۵ هزار تومان، 
کشــمش کیلویی ۱۶ هزار تومان و نخودچی کیلویی 
۱۴ هزار تومان قیمت دارد. در میان آجیل های اصلی 
پســته بیشترین تنوع را دارد و بادام از بیشترین تنوع 
برخوردار است. همچنین تخمه ژاپنی بین ۴۰ تا ۴۸ 

هزار تومان قیمت دارد.

قیمت انواع آجیل شب عید در بازار

* شــرکت حمل ونقل ریلی رجا، برای ۴۶ زوج دانشــجو که به زیارت امام 
رضا – علیه الســلام- مشرف شدند، تخفیف ویژه ای در نظر گرفت.به گزارش 
روابط عمومی این شــرکت، این اقدام خیرخواهانــه با همکاری رجا و نهاد 
نمایندگی مقام معظم رهبری در استان مرکزی انجام شد.طبق برنامه ریزی 
صورت گرفته، گروه مزبور در تاریخ ۱۷ اســفند ماه 9۶ مصادف با ســالروز 
میلاد خجســته حضرت زهرا – سلام الله علیه – با قطار شرکت رجا از اراک 
به مشهد مقدس سفر کردندو در تاریخ ۲۰ اسفند ماه با همان قطار به اراک 

مراجعت می کنند.
* مدیر روابط عمومی سازمان هواپیمایی کشوری گفت: کار دانلود 
)پیاده سازی( اطلاعات جعبه سیاه هواپیمای سانحه دیده در فرانسه 
به پایان رســید. رضا جعفرزاده گفت: از این پس بازخوانی و تحلیل 
اطلاعات FDR و CVR هواپیما و سایر پارامترها توسط گروه های ۱۱گانه 
تیم بررسی سانحه سازمان هواپیمایی کشوری انجام می شود.وی در 
مورد نتیجه نهایی بروز ســانحه هواپیمای مذکور گفت: برای اعلام 
نهایی آن نیاز به کار کارشناسی روی اطلاعات به دست آمده است و 

به محض حصول نتیجه، اعلام خواهد شد.
* اســامی برندگان دومین مسابقه عکاسی اینســتاگرامی بانک سینا که با 
هدف ترویج فرهنگ بانکــداری الکترونیک و با موضوع »بانک_همراه_من« 
برگزار شــد، همزمان با ولادت حضرت فاطمه زهــرا)س( و روز مادر اعلام 
شد.به گزارش روابط عمومی بانک سینا، در این مسابقه که با استقبال خوب 
کاربران و هموطنان همراه بود، شرکت کنندگان از طریق نصب و فعالسازی 
آخرین نسخه همراه بانک سینا تا تاریخ ۲۲ بهمن ماه و تهیه و ارسال عکس 
از میزکار خود در مســابقه عکاســی »بانک_همراه_من« شرکت کردند که 

برندگان به قید قرعه مشخص شدند.
* نایب رئیس  کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: 
برخورد با افراد متخلفی که از حلال های سوختی توزیع شده در بورس 
انرژی سوءاستفاده کرده اند، یک ضرورت است و هر چه سریع تر باید 
به این تخلفات رسیدگی شود. علی اکبر کریمی در گفت وگو با تسنیم 
گفت: هرچند بر اساس آمارهای ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز حدود 
7 میلیارد دلار از میزان قاچاق سوخت به خارج از کشور کاسته شده، 
اما اخیرا گزارش هایی درخصوص افزایش قاچاق فرآورده های سوختی 

با روشهای تازه دریافت شده است.
* براســاس آمارهای گمرک؛ طی بهمن ماه امســال حدود ۷۳۵۰ دستگاه 
خودرو وارد کشور شده است. به گزارش تسنیم، در ۱۱ ماهه سالجاری تعداد 
۶۶ هزار و ۱9۶ دستگاه انواع خودرو به ارزش یک میلیارد و ۷۵۶ میلیون و 
۷۰۸ هزار دلار وارد کشــور شده است.جزییات میزان واردات خودرو در ۱۰ 
ماهه نخست در جدول زیر قابل مشاهده است. تعداد خودروهای وارد شده 
به کشــور در ۱۰ ماهه ســال جاری ۵۸ هزار و۸۴۷ مورد بوده که نسبت به 
مدت مشابه سال قبل ۶ درصد رشد دارد. حقوق ورودی خودرو ۱ میلیارد و 

۳9۸ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان بوده است.
* فرمانده بســیج وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: باید 
حضوری هدفمند در شبکه های مجازی داشته باشیم و کم کاری های 
گذشته در این مورد را جبران کنیم، چون هرجا در این فضا کم کاری 
شده دشمن حضور خود را در آن نمایان کرده است. سعید مهدیون به 
از بین رفتن مرزها در فضای مجازی اشاره کرد و گفت: به عنوان مثال 
بیش از ۱80 هزار خانواده در ایران از شبکه تلگرام درآمد مستقیم 
کســب می کنند و بیش از چند ده میلیارد تومان گردش مالی این 
موضوع است، فرض کنید مدیریت این اپلیکیشین به دلیلی نخواهد 
به ایرانیان ســرویس دهد، پس باید در جهت تقویت و حمایت از 
اپلیکیشین های داخلی با تمام توان اقدام شود و امیدواریم بسیجیان 
عزیز که تحصیل کردگان دانشگاهی هم در بین آنها بسیار زیاد است، 
در این زمینه تلاش لازم را داشته باشند. مهدیون، همچنین رعایت 
سبک زندگی اسلامی و تقویت آن را جزء اولویت های بسیج دانست.

یک نماینده مجلس مطرح کرد

محدودیت برای کشاورزان تولیدکننده بذر
با پیوستن به یک کنوانسیون غربی

عضو کمیســیون کشاورزی مجلس گفت: یکی 
از مشــکلات اجرای لایحه الحاق به کنوانســیون 
بین المللی حمایت از ارقام جدید گیاهی در کشور آن 
است که دیگر هیچ کشاورزی اجازه کشت بذر سنتی 
در مزرعه خود و فروش بذر تولیدی را نخواهد داشت.

عبدالله حاتمیان در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم اظهار 
کرد: جمعی از نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در باره 
عــدم لایحه این موضوع در صحن علنی مجلس نامه ای را 
به امضا رساندیم تا در کمیسیون کشاورزی و منابع طبیعی 

مجلس مورد بررسی بیشتری قرار گیرد.
وی افزود: اجرای این لایحه در کشور مشکلات زیادی 

را به همراه داشت که با آن مخالفیم.
عضو کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی کشور 
ادامه داد: یکی از مشکلات اجرای این لایحه آن است که 

دیگر هیچ کشاورزی اجازه کشت بذر سنتی در مزرعه خود 
و فروش بذر تولیدی را نخواهد داشت.وی در پاسخ به این 
ســؤال که چرا قبل از ارجاع این لایحه آن را مورد بررسی 
دقیق تری قرار نداده اند، تصریح کرد: هر موضوعی زوایای 
مختلفی دارد که برخی از اوقات بررسی ها درباره الحاق به 
کنوانسیون یا امضای پروتکل های بین المللی عمیق نیست 
اما در واکنش به این امر کارشناسان ایراداتی را مطرح کردند 
که نشــان می دهد که عدم الحاق به این کنوانسیون، بهتر 
است.این عضو اصلاح طلب مجلس شورای اسلامی گفت: 
در الحاق به کنوانسیون های بین المللی یا باید به طور کامل 
ملحق شد یا به طور کامل ملحق نشد؛ بر اساس ایراداتی که 
ما درباره این کنوانسیون در آورده ایم، به معنای عدم الحاق 
است زیرا درصورتی که بخواهیم ملحق شویم باید ایرادات 

آن را نیز پذیرا باشیم.

گفتنی اســت نمایندگان مجلس در مخالفت با طرح 
لایحه الحاق به کنوانســیون بین المللــی حمایت از ارقام 
جدید گیاهی )UPOV( نامــه ای در صحن علنی مجلس 
به امضا رســانده اند.در متن این نامه آمده است: با تصویب 
این لایحه   کشور با مسائل حقوقی بسیار درگیر می شود به 
طوری که کشور با یک فرد حقیقی، کارفرمای حقیقی یا 
حقوقی آن فرد و یا قائم مقام او سر و کار خواهد داشت که 
عمدتا خارجی به ویژه آمریکایی )نظیر مونســانتو راکفلر( 
هســتند.همچنین کشور متعهد می گردد بدون خدشه  به 
این کنوانســیون در کشور دیگری طبق قوانین آن کشور 
حقوق به نژادگر را رعایت کند. )یعنی تعهد بی قید و شرط 
و محدود شــدن اعمال حاکمیت و یعنی انحصارپذیر در 

اختیار عده ای خاص(
نمایندگان با  اشاره به اینکه اجازه تنظیم بازار داخلی و 

بازرگانی کشور منوط به اخذ مجوز از به نژادگر شده است، 
تأکید کردنــد: پذیرش این معاهده بــه منزله عدم ورود 
دولت هــا به تنظیم بازار داخلی اســت  یعنی حاکمیت بر 
سرزمین زیر سؤال می رود! از طرف دیگر کشاورز ما اجازه 
ذخیــره بذر خود محصولی را هم ندارد. در نتیجه اقتصاد 
بومی و محلی دستخوش مسائل حقوقی و محدودیت های 
زیادی می شــود.بر این اساس کشــاورزان ایرانی علاوه بر 
پرداخت هزینه بذر باید هزینه اســتفاده و هزینه نشر بذر 
را هــم بپردازد که منجر به عدم صرف اقتصادی تولیدات 
کشاورزی در داخل خواهد شد.با پیوستن به این کنوانسیون 
و اتحادیه آن، کشاورزان ما حق کاشت بذر سنتی و بومی و با 
فروش بذر تولیدی خود را نخواهند داشت.با به کار بردن بذر 
صنعتی کارتل ها، انواع متنوع بذرهای بومی کشور خصوصا 
بذرهای گوناگون گندم و جو به تدریج از بین خواهد رفت.

کارشــناس اقتصاد با بیان این که عملکــرد وزیر راه و 
شهرسازی در بخش مسکن زیر صفر است، گفت: مسئولان 
وزارت راه طی سال های اخیر همواره وعده اتمام مسکن مهر 
را برای ســال بعد داده اند؛ این نشان می دهد اراده ای برای 

تکمیل و اتمام مسکن مهر وجود ندارد.
افشین پروین پور در گفت وگو با تسنیم با بیان این که وزیر راه و 
شهرسازی عملکرد خاصی نداشته است، اظهار کرد: از ابتدای دولت 
یازدهم تا امروز کار خاصی در وزارت راه و شهرسازی انجام نشده است.
وی ادامــه داد: تنهــا اقدامی که انجام شــده صندوق پس انداز 
مسکن یکم بوده که آن هم عمدتاً از محل منابع مسکن مهر )وصولی 

تسهیلات( استفاده شده است.
وی با اشاره به این که برخی طرح ها از جمله مسکن اجتماعی و... 
نیز طی سال های اخیر در حد شعار باقی ماند و کاری برای عملیاتی 
کردن آنها نشده است، تصریح کرد: اراده ای در وزارت راه دیده می شود 

مبنی بر این که طرح مسکن مهر به سرانجام نرسد.
کارشناس اقتصاد مسکن توضیح داد: اگر می خواستند این طرح 
به اتمام برسد در همان دو سال اول دولت یازدهم می توانستند این 
کار را انجام دهند. اما مسئولان وزارت راه و شهرسازی طی سال های 
اخیر همواره وعده اتمام را برای سال بعد داده اند؛ این نشان می دهد 

که اراده ای برای تکمیل و اتمام مسکن مهر وجود ندارد.
پروین پور با تأکید بر این که اتمام مسکن مهر کار سختی نیست 
و منابع آن موجود اســت عملکرد مسکنی وزیر راه و شهرسازی را 

زیر صفر ارزیابی کرد.
گفتنی اســت، به تازگی قائم  مقام وزیر راه و شهرسازی از بسته 
شدن پرونده مسکن مهر در سال آینده خبر داده است. اظهاراتی که 
طی سال های اخیر معمولاً در اسفندماه از سوی وزیر، برخی معاونان 

و آقای قائم  مقام بیان می شود.

کارشناس اقتصادی:

مسئولان وزارت راه و شهرسازی 
نمی خواهند مسکن مهر تکمیل شود

رئیس  اتحادیه سراسری دامداران با بیان این 
که از وزیرجهاد خواسته ایم حجم خرید توافقی 
شیرخام افزایش یابد، از واردات گسترده گوشت 
در پی کاهش تعرفه واردات گوشــت گوساله 

منجمد اظهارنگرانی کرد.
علیرضا عزیزاللهی در گفت وگو با مهر با  اشــاره به 
کاهش تعرفه واردات گوشــت قرمز گوساله منجمد از 
۲۶ به ۱۲ درصد، اظهارداشــت: اگر قرار باشد در پی 
کاهش تعرفه، واردات در حجم وسیع انجام شود برای 

دامداران مشکلات جدی ایجاد خواهد شد.
وی تصریح کرد: افزایش قیمت گوشــت قرمز در 
بازار ربطی بــه عملکرد دامداری ها ندارد و قیمت دام 
زنده سنگین افزایش چشــمگیری طی این مدت در 

بازار نداشته است.
رئیس اتحادیه سراسری دامداران کشور در بخش 

دیگری از ســخنان خود با  اشاره به اینکه طی حدود 
۱۵روزگذشته توافقی نامه ای بین این اتحادیه، انجمن 
صنفی گاوداران و انجمن لبنی مبنی بر اعمال مصوبه 
۱۴۴۰ تومانی قیمت شیرخام مبادله شده است، گفت: 
ستاد تنظیم بازار هنوز این مصوبه را ابلاغ نکرده ضمن 
اینکه کارخانجات نیز نه تنها قیمت را افزایش نداده اند 
بلکه در برخی موارد با کاهش قیمت و جذب شیرخام 

مواجه بوده ایم.
وی با  اشاره به گران فروشی برخی کارخانجات لبنی 
طی هفته های اخیر و جریمه شدن آنها به این دلیل، 
اضافــه کرد: اعمال مصوبه ۱۴۴۰ تومانی و اجرای آن 
از ســوی کارخانجات به بخشودگی جرایم آنها کمک 

می کند.
عزیزاللهــی تاکید کرد: با این حــال کارخانجات 
درباره مسئله توافق با ما تبلیغ می کنند در صورتی که 

همانگونه که اشاره شد هنوز اجرایی نشده است.
وی ادامه داد: هم اکنون کارخانجات باکیفیت ترین 
نوع شــیر را از دامدار به طــور میانگین حدود ۱۳۰۰ 

تومان می خرند.
عزیزاللهی با بیان اینکه تا زمانی که ســتاد تنظیم 
بازار ابلاغیه ندهد و مصوبه اجرایی نشــود، تبلیغ روی 
این موضوع معنا ندارد، تصریح کرد: کارخانجات لبنی 
باید به صنعت دامداری کمک کنند چراکه اگر دامداران 
ضعیف شوند در آینده سبب تضعیف خود کارخانجات 
خواهد شد.وی ادامه داد: درحال نزدیک شدن به فصل 
گرم هستیم، در این زمان تولید افزایش و مصرف کاهش 
می یابد، اگر حمایت نباشد شرایط برای دامداران دشوار 
می شود.عزیزاللهی با  اشاره به افزایش قیمت نهاده های 
دامی، گفت: به همین دلیل قیمت تمام شده شیرخام 
خیلی بالاســت، محصول با قیمت مناسب خریداری 

نمی شود و به همین دلیل تنها راه حل حذف دام است؛ 
به همین دلیل بنده نگرانم سطح تولید کشور افت کند.
وی تصریح کرد: چراکه با این شــرایط زمانی که 
حفظ دام در گله ها شدت می گیرد و برگشت و جبران 

آن کار دشواری است.
عزیزاللهی با بیان اینکه در دو الی سه ماه گذشته، 
تقاضا برای شــیرخام افزایش یافته و قیمت مناسب تر 
شده بود، افزود: معمولا درزمستان این اتفاق رخ می دهد 
به همین دلیل کارخانجات به دولت فشــار آوردند که 

میزان خرید توافقی را کاهش دهد.
وی با  اشــاره به اینکه هم اکنون حجم خرید افت 
زیادی داشــته است، گفت: در این راستا ما نامه ای به 
وزیر جهاد نوشته و به مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون 
روســتایی نیز رونوشت زده ایم که حجم خرید توافقی 

شیرخام مجددا افزایش یابد و به جریان بیفتد.

رئیس  اتحادیه دامداران:

نگران واردات گسترده گوشت هستیم

خبرگزاری ایسنا با اشاره به فروش دلار در بازار 
آزاد با 7 قیمت مختلف، وعده بانک مرکزی درباره 

تک نرخی شدن ارز را شوخی سال دانست.
به گزارش این خبرگزاری حامی دولت، بازار ارز این 
روزها همه توجه ها را به ســمت خود جلب کرده است. 
ماه گذشته ارزهای مهم در بازار آزاد جهش بی سابقه ای 
داشــت؛ به طوری که دلار آمریکا به مرز ۵ هزار تومان 
هم نزدیک شــد اما بعد از چند هفته و در شروع اسفند 
قیمت ها رو به کاهش گذاشــت و هــر دلار به کمتر از 
۴ هزار و ۵۰۰ تومان رســید؛ اما این کاهش قیمت در 
شــرایطی اتفاق افتاد که بسیاری از صرافی ها از فروش 
ارز خودداری می کنند و عملا فروش دلار و یورو به چند 

صرافی محدود شده است.
اما شــاید یکی از مسائلی که این روزها کمتر به آن 
توجه شــده وجود نرخ های مختلف دلار در بازار است. 
تعدد نرخ دلار در بازار آزاد عاملی شده برای دامن زدن 

به دلال بازی ها و واسطه گری ها.
تصور عمومی این اســت که به طور کلی دو نوع ارز 
مبادله ای و آزاد وجود دارد، اما در واقع خلاف آن در بازار 
مشاهده می شود، چراکه حداقل پنج - شش نرخ متفاوت 
دلار وجود دارد کــه در بخش های مختلف بازار عرضه 
می شود. البته این نرخ های متفاوت شاید تفاوت چندان 
معناداری با هم نداشته باشند اما به هر حال وجود چند 

نرخ مختلف دلار در بازار دلیلی برای التهاب شده است.
بازار ارز تبدیل به جزیره های جداگانه ای شده است 
که هر کدام دلار را با قیمت خودشــان عرضه می کنند. 
دلار نقدی،  دلار صرافی ها، دلار فردایی سبزه، دلار فردایی 
پاساژ افشار، دلار نقدی سبزه، دلار نقدی پاساژ افشار و 
دلار پاســاژ سلیمانیه از جمله محل هایی است که دلار 
را با نرخ های متفاوت از هم می فروشــند؛ اتفاقی که تا 
چندی پیش هم در بازار ســابقه نداشت و قیمت ها در 
میان صرافی های مختلف تقریبا تفاوتی با هم نداشتند 
اما امروز به طور رســمی دلار با چندین نرخ مختلف در 

بازار عرضه می شود.
آنچه که مشخص است این است که تک نرخی شدن 

ارز با این شرایط دیگر امکان پذیر نیست.
گفتنی است دولت روحانی از ابتدای کار و خصوصا 
از سال 9۳ بر تک نرخی شــدن نرخ ارز تأکید می کرد. 
بعد از برجام این وعده جدی تر شد و بانک مرکزی اعلام 
کرد شش ماه پس از اجرای برجام، ارز تک نرخی خواهد 
شد، اما این وعده هم همانند بسیاری وعده های دیگر نه 
تنها پس از شــش ماه، بلکه بعد از گذشت ۲ سال هنوز 

محقق نشده است.
مصرف درآمد ارزی کشور

برای خرید املاک در اروپا و کانادا
عضو هیئت نماینــدگان اتاق بازرگانی ایران هم در 

واکنش به نابسامانی های ماه های اخیر در بازار ارز گفت: 
بازداشــت کردن یک عده دلال ارز از جمله جمشــید 
بســم الله و بستن صرافی ها چاره کنترل بازار ارز نیست، 
بلکه راه نجات این چرخه معیوب، شــفاف شدن نقل و 

انتقالات ریالی و ارزی در شبکه بانکی است.
مجیدرضا حریری در گفت وگو با خبرگزاری فارس، 
با بیان اینکه به دلیل مشــکلات مبادلات بانکی در دنیا 
بانــک مرکزی ایران نمی تواند پولش را به راحتی نقل و 
انتقال دهد، تصریح کرد: همین موضوع مشکلاتی را در 

مورد تأمین منابع ارزی ایجاد کرده است.
وی افزود: مسئله دوم این است که بخش زیادی از 
درآمدهای ارزی ما از کشور خارج می شود و در کشورهای 
مختلف از جمله ترکیه، ایتالیا و کانادا تبدیل به املاک 
می شود، بدون اینکه چیزی به جای آن وارد کشور شود.

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران عنوان کرد: 
کشورهایی که ما را در تنگناهای ارزی قرار می دهند، آمار 
ریز مبادلات تجاری ما را دارند، ولی دولت های مختلف 

ما را غریبه می دانند.
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس هم در واکنش 
به التهابات بازار ارز، با بیان اینکه سیاســت عرضه ارز با 
کارت ملی اشــتباه محض و خلاف قانون برنامه پنجم و 
ششم توسعه است، گفت: این اقدام مصداق ضرب المثلی 
است که می گوید خواستیم ابرویش را درست کنیم اما 

چشمش را هم کور کردیم.
محمد حسن نژاد در مصاحبه با رادیو با بیان اینکه 
با دســتور، قیمت ارز نه پایین و بالا می رود، اظهار کرد: 
باید برای کنترل قیمت ارز سیاســت درستی را به کار 
ببریم و با دستور نماینده مجلس و رئیس بانک مرکزی، 

ارزش پول ملی تعیین نمی شود.
وی افزود: کسانی که این روزها ارز خریداری می کنند 
و می روند در بازار می فروشند، این افراد کسانی نیستند که 
به ارز برای مسافرت خارج از کشور خود نیاز داشته باشند.
حسن نژاد درباره وجه نظارتی مجلس شورای اسلامی 
نیز بیان کرد: متاســفانه بانک مرکزی زیر نظر نظارت 
مجلس شــورای اسلامی نیست و تا زمانی این وضعیت 
وجود دارد، نمی توانیم از رئیس بانک مرکزی سؤال کنیم.
یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس نیز با بیان 
اینکــه اتفاقات اخیر در بازار ارز غیر منتظره بود، گفت: 
در واقع با عدم مدیریت بازار زحمت ۵ ساله دولت برای 

ثبات در بازار ارز به هدر رفته است.
به گزارش خانه ملت،  غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی 
وضعیت رکود کشور را ارزیابی کرد و اظهار کرد: ما صد 
درصد در کشــور رکود داریم، شــرایط فعلی اقتصادی 
کشــور مناسب نیســت، عدم تثبیت نرخ ارز و التهاب 
ارزی که در کشــور وجود دارد ســرمایه گذاری را دچار 

خدشه کرده است.

خبرگزاری ایسنا:

یکسان سازی نرخ ارز شوخی سال 96 بود!

فعالان صنعت کفش از واردات بی رویه کفش های خارجی آنهم در 
شرایط رکود اقتصادی انتقاد کردند.

حســین نوذری، یکی از توزیع کنندگان کفش در غرب استان تهران در 
گفت و گو با باشــگاه خبرنگاران جوان، با  اشــاره به اثرات بسیار مخربِ رکود 
اقتصادی بر صنعت کفش کشور، اظهار کرد: در طول سالیان اخیر، بسیاری از 
تولیدکنندگان داخلی به دلیل کسادی بازار، عطای فعالیت در این عرصه را به 
لقایش بخشیده اند و قطعا استمرار این وضعیت، شرایط جبران ناپذیر هرچه 

بیشتری را برای این عرصه اشتغالزا و سودآور رقم خواهد زد.
وی افزود: در گذشته ای نه چندان دور، تولیدات ایرانی در بازارهای اروپایی 
حرف اول را می زد، اما امروزه نه تنها بسیاری از فرصت های صادراتی را از دست 
داده ایم بلکه در ارتباط با بازار داخلی نیز دچار چالش های بسیاری شده ایم.

نوذری بیان کرد: متاســفانه شرایط به گونه ای رقم خورده که بخش قابل 
توجهی از بازار داخلی کفش در دســت چینی ها و ترکیه ای ها افتاده و این 
پدیده نامبارک برای کشــوری همچون ایران که از توانمندی بسیاری در این 

صنعت برخوردار است، زیبنده و شایسته نیست.
بابک یزدان بین، یکی دیگر از فعالان عرصه تولید و عرضه کفش در غرب 
اســتان تهران نیز، با  اشــاره به وضعیت ناگوار اقتصادی حاکم بر بازار کفش، 

گفت: متأسفانه هر سال وضعیت بازار کفش از سال قبل ناگوارتر می شود.
وی افزود: در شرایطی که در روزها و هفته های پایانی سال به سر می بریم، 
استقبال عموم مردم از بازار کفش آن چنانکه باید رضایت بخش به نظر نمی رسد 
و این در شــرایطی اســت که در سالیان گذشته، از اواسط بهمن شاهد رونق 

خاص این بازار بودیم.
یزدان بین تصریح کرد: عرضه و واردات کفش های چینی با قیمت پایین 
از یک سو و کاهش قدرت خرید مردم از سوی دیگر وضعیتی را برای این بازار 
ایجاد کرده که بســیاری از فعالان این حوزه، امید چندانی به وصول و پاس 
کردن چک های خود ندارند و قطعا برای سال 9۷ ،شاهد ظهور و بروز مشکلات 

عدیده ای برای فعالان این حوزه خواهیم بود.
یکی دیگر از نارســایی های موجود در بازار کفش به فرسودگی و قدیمی 
بودن دســتگاه ها و تجهیزات تولید این محصول باز می گردد که متأســفانه 
شــرایط را از لحاظ کَمی کیفی برای ساخت و عرضه محصولات ایرانی سخت 

و دشوار ساخته است.
محمدرضا نوید کیا، یکی از تولیدکنندگان سابق کفش در استان البرز هم 
با  اشاره به فرسودگی و قدیمی شدن بسیاری از دستگاه ها و ادوات تولید کفش، 
گفت: طبیعتا در شرایطی که بخش قابل توجهی از تجهیزات تولید کفش در 
کشور چین و ترکیه از تکنولوژی روز برخوردار هستند، امکان رقابتِ مطلوب 

بری تولیدکنندگان ایرانی )با رقبای خارجی( سلب می شود.
وی افزود: دوخت کفش به صورت دســتی نیز با هزینه تمام شده بالایی 
همراه است که از حیث تجاری، امکان عرضه آن در بازارهای خارجی به نحو 
مطلوبی فراهم نیست و برای نقش آفرینی شایسته تر در عرصه صادراتی باید 
تدابیر لازم در جهت پیشرفت و توسعه هر چه بیشتر در بخش کفش صنعتی 
دوز اتخاذ شــود که حصول این امر جز با خرید و نوســازی ادوات مربوط به 

تولید این محصول محقق نخواهد شد.
چندی پیش، غلام محمد زارعی، نماینده مجلس شــورای اســلامی در 
گفت وگو با رسانه ها درخصوص صنعت چرم و کفش ایران تصریح کرد: ایران 
در این زمینه در زمره کشــورهای صاحب نام جهان می باشــد اما متاسفانه 
تقاضای داخلی به سمت خرید و تهیه محصولات چینی سوق پیدا کرده است.
وی افزود: باید زمینه لازم برای تولید و عرضه محصولات با دوام و ارزان 
قیمت در بازار داخلی فراهم شود و متعاقبا با عنایت به رویکرد سیاست های 
اقتصاد مقاومتی از واردات محصولاتی که امکان تولید آن در داخل وجود دارد 
جلوگیری شود.امید آن می رود با حمایت دستگاه های ذی ربط شرایط لازم برای 
شکوفایی و حمایت فزاینده تر این صنعت فراهم شود که در صورت حصول این 
امر قطعا علاوه  بر  اشتغالزایی هر چه بیشتر، ارز آوری قابل توجهی نیز به دست 
می آید که در شرایط کنونی اقتصادی کشور، دستاوردهای مذکور، نقش موثری 

در کاهش بخشی از نارسایی های اقتصادی ایفا خواهد کرد.

انتقاد فعالان صنعت کفش
 از واردات بی رویه کفش های خارجی

مدیرکل ریالی و نشــر بانک مرکزی با اعلام توزیع 24 هزار 
میلیارد ریال اسکناس نو و تانخورده در دو هفته پایانی سال از 

امحاء یک میلیارد قطعه اسکناس در سال 96 خبر داد.
مســعود رحیمی با اشــاره به امحاء یک میلیارد قطعه اسکناس در 
سال 9۶ اظهار کرد:  در دو بخش اسکناس و ایران چک، امحا انجام شده 
اســت. در مقابل ۲۴ هزار میلیارد ریال پول نو طی دو هفته آخر سال و 

در آستانه شب عید توزیع می شود.
مدیرکل نشــر و ریالــی بانک مرکزی ادامه داد: ایــن رقم در قالب 
اســکناس های رایج از جمله یک هزار تومانی، دو هزار تومانی، پنج هزار 
تومانی، ۱۰ هزار تومانی و همچنین ایران چک ۵۰ هزار تومانی خواهد 
بود. موجودی اسکناس نو بسیار بیش از این بوده و بانک مرکزی مشکلی 
در این خصوص ندارد. رحیمی درباره وضعیت توزیع سکه های خرد نیز 
گفت: مشکلاتی در این بخش وجود دارد به نحوی که با وجود موجودی 

پول خرد در خزانه، اما این سکه ها در دست مردم کم است.
رحیمی خاطرنشان کرد: برای رفع این مشکل کانال توزیع در حال 
بررسی است، ضمن اینکه براساس آسیب شناسی ها مردم رغبت زیادی به 
سکه ۵۰۰ تومانی ندارند و بر همین اساس در صورت لزوم ابعاد سکه ها 

و آلیاژ آن تغییر خواهد کرد.
وی با بیان اینکه، اســکناس ۵۰۰ تومانی مورد نیاز جامعه است اما 
مورد اقبال نیست، گفت: قرار بود اسکناس ۵۰۰ تومانی دیگر چاپ نشود، 
اما از آن جایی که از سکه ها استقبال نشد اسکناس ۵۰۰ تومانی دوباره 

در حال چاپ است که در روز عید غدیر توزیع می شود.

تلفن  ششمین مرحله رجیســتری گوشی های 
همراه از امروز شــنبه با اضافه شدن دو برند به این 

طرح آغاز می شود.
به گزارش خبرگزاری فارس، گوشی های نوکیا و هوآوی 
از امروز شــنبه ۱9 اســفند ماه مشمول طرح احراز اصالت 
تجهیزات دارای سیم کارت )رجیستری( می شوند. پیش از 
این نیز گوشی های برندهای اپل، بلک بری، موتورولا، گوگل 
پیکســل و ال جی به علاوه دو مدل گلکسی s9 و گلکسی  

s9 پلاس سامسونگ مشمول طرح رجیستری شده بودند.

تأکید می شــود که طبق رویه قبلی، برندهای نوکیا و 
هوآوی از ابتدای روز شــنبه )ساعت ۰۰:۰۰ بامداد( شنبه 
مورخ ۱9 اسفند 9۶ مشــمول رجیستری می شود. درباره 
گوشی های این برندها توجه به چند نکته ضروری می شود.

اگر کاربران تلفن همراه بــا برندهای نوکیا و هوآوی دارند 
که به هر دلیلی در چند ماه گذشــته خاموش بوده اســت، 
 لازم اســت تا قبل از زمان آغاز طرح، تلفن همراه خود را با 
قراردادن سیم کارت داخل آن روشن کنند و حتی المقدور 
با آن تماس بگیرند، یا پیامکی ارسال کنند.بنابر تأکید کمیته 

رجیستری اگر تلفن همراه دارای دو یا چند سیمکارت است، 
با قراردادن سیمکارت درون همه شکاف ها )Slot( تلفن همراه 
را فعــال کنند. این کمیته همچنین تأکید دارد که تمامی 
Slotها با یک سیمکارت فعال شود.خریداران نیز باید توجه 
داشته باشــند، از امروز هنگام خرید گوشی های برندهای 
نوکیا و هوآوی حتماً استعلام و فعال سازی گوشی را همان 
موقع انجام دهند. سامانه استعلام و فعال سازی رجیستری 
از طریق ســتاره ۷۷۷۷ مربع در دسترس است. گوشی ها و 
تجهیزاتی که پیش از این در شــبکه فعال بوده اند مشمول 

این طرح نمی شوند.یکی از فرآیندهای ضروری که کاربران 
باید از آن اطلاع داشته باشند انتقال مالکیت برای واگذاری 
گوشی های دست دوم است که اگر گوشی فعال به شخص 
دیگری واگذار شود، باید فرآیند تغییر مالکیت و فعال سازی 
آن انجام شود.  برای این کار فروشنده باید IMEI گوشی را 
به همراه شماره تلفن خریدار در سامانه #۷۷۷۷* وارد کند تا 
کد فعال سازی برای خریدار صادر شود.در مرحله هفتم اجرای 
طرح رجیستری نیز قرار است از هفته آینده برندهای سونی 
و تکنو از شنبه ۲۶ اسفند ماه 9۶ مشمول رجیستری شوند.

آغاز مرحله ششم رجیستری گوشی های تلفن همراه از امروز

دبیــر  خانه صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه 
مشکلات تولید رفع نشده است، گفت: احیای تولید 

ملی، نیاز به عزم همگانی دارد.
محمدرضا مرتضوی در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران 
جوان، با اشــاره به بیماری مزمن تولید کشــور، اظهار کرد: 
کسانی که در حوزه تولید فعالیت می کنند، باید حجم زیادی 

از مشکلات را تحمل کنند.
 وی ادامه داد: تمــام تولیدکننده ها تا آخرین نفس در 

جایگاه تولید باقی می مانند و به کشور خدمت می کنند اما در 
این میان بانک ها برخلاف تمام بخشنامه هایی که به آنها اعلام 
می شــود عمل کرده و هیچ گونه حمایتی را از حوزه تولید و 
صنعت نمی کنند.مرتضوی یادآور شد: مسیر کنونی بانک های 
ما بر اصل ورشکســتگی ملی استوار بوده، بنابراین تنها راه 
نجات و برون رفت کشور از این بحران، تولید و اشتغال است.
وی با اشــاره به تهدیــد بحران هــای اجتماعی در اثر 
بیکاری بیان کرد: همه باید برای احیای تولید و کارخانه های 

تعطیل شــده تلاش کنیم تا چرخ زندگی کارگران دوباره به 
چرخش درآید.

دبیرخانه صنعت، معدن وتجارت با بیان اینکه مشکلات 
تولید رفع نشــده است، گفت: احیای تولید ملی نیاز به عزم 
همگانی دارد، چراکه هر کس در دستگاه اجرایی به مشکل 

برمی خورد، تاوانش را از تولید می گیرد. 
وی ادامه داد: چرا دســتگاه هایی کــه مالیات دریافت 
می کننــد به جــای اینکه کمبودهــای منابع خــود را با 

فرارکنندگان مالیاتی جبران کنند، از جان ضعیف تولید مایه 
می گذارند؟.به گفته وی؛ سازمان تأمین اجتماعی برای جبران 

بدهی های خود، همیشه تولید را جریمه می کند.
وی در خاتمه گفت: در بودجه 9۷ ســهم تولید بســیار 
ناچیز در نظر گرفته شــده است که در وضعیت کنونی این 
مســئله به هیچ عنوان مطلوب  نیســت. تولید کننده ها در 
شرایط کنونی در برابر تمام ناملایمات اقتصادی ایستاده اند 

و نیاز به حمایت دارند.

دبیرخانه صنعت، معدن و تجارت:

مشکلات تولید رفع نشده است

گاردین اعلام کرد در پی لغو تولید دو نوع هواپیما، شــرکت 
ایرباس مجبور است 3700 کارگر خود را اخراج کند.

بــه گزارش خبرگزاری فارس به نقل از گاردین، شــرکت هواپیمایی 
ایرباس فرانســه تایید کرده اســت که تولید دو نــوع هواپیمای خود را 
متوقف خواهد کرد و همین مســئله باعث می شود ۳۷۰۰ نیروی متعلق 
به این شــرکت در فرانسه، آلمان، اسپانیا و در فیلتون نزدیکی بریستول 

در انگلیس از کار بیکار شوند.
این شــرکت هواپیمایی گفته است که دو مدل هواپیمای سوپرجت 

A۳۸۰ و A۴۰۰ هواپیمای نظامی خود را متوقف خواهد کرد.
بر اســاس گزارش گاردین در حالی که در ماه ژانویه تولید هواپیمای 
A۳۸۰  تضعیف شده بود و در آستانه تعطیلی بود لحظات آخر سفارش ۱۶ 
میلیارد دلاری برای ساخت ۱۶ هواپیما از امارات متحده عربی دریافت کرد.

به هرحال تقاضا برای این نوع هواپیما بسیار کم است و ایرباس گفته 
اســت که تحویل این هواپیماها از ســال ۲۰۲۰ آغاز می شود و سالانه ۶ 
هواپیما تحویل خواهد شد. پیش از این اعلام شده بود این شرکت می تواند 

سالانه ۱۲ هواپیما تحویل دهد.

گاردین:

ایرباس 3700 کارگر خود را 
اخراج می کند

دبیرکل جمعیت هلال احمر گفت: ما اوج همدلی و مشارکت 
مردم را در زلزله کرمانشاه شاهد بودیم و هموطنانمان در این حادثه 

63 میلیارد تومان به حساب جمعیت واریز کردند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی جمعیت هلال احمر، محمود محمدی 
نسب با اشاره به ادامه فعالیت ها درخصوص زلزله کرمانشاه، مبلغ کمک های 
نقدی مردم به حساب جمعیت هلال احمر را ۶۳ میلیارد تومان عنوان و 
خاطرنشان کرد: تصمیم بر این شد تا پس از کاهش التهاب ها این مبلغ 
برای مردم زلزله زده هزینه شود.محمدی نسب با اشاره به چالش های پیش 
روی زلزله زدگان، افزود: یکی از مهم ترین چالش های پیش روی گرمای 
هوا در منطقه اســت که از محل کمک های نقدی مردمی تهیه کولر در 
دستور کار قرار دارد. در اردیبهشت ماه نیز افزایش مار و عقرب گزیدگی 
را شــاهد هســتیم که در این حوزه برمبنای درخواست وزارت بهداشت 
برنامه ریزی هایی برای سم پاشــی و کنترل گزندگان و پیش بینی درمان 
افرادی که دچار گزیدگی می شــوند را نیز خواهیم داشت.وی با اشاره به 
فعالیت های برون مرزی جمعیت هلال احمر که مهم ترین آنها حضور در 
میانمار و کمک رســانی به یک میلیون مسلمان میانماری بود، گفت: در 
این خصوص برای جمع آوری کمک های مردمی کمپین قند پارســی را 
راه اندازی و ۶ میلیارد تومان هم در قالب همین کمپین کمک جمع آوری 

شد و از محل این کمک های مردمی سه محموله به منطقه ارسال شد.

مردم ۶3 میلیاردتومان در زلزله کرمانشاه 
به هلال احمر کمک کردند


